
 

Protokół 

Posiedzenia Zarządu 

Zjednoczenia Kurkowych Bractw Strzeleckich Rzeczypospolitej Polskiej 

odbytego w dniu 12.12.2019r w Pleszewie 

 

• Punktualnie o godzinie 16.30 Prezes Zarządu ZKBS RP otworzył posiedzenie  witając 

przybyłych członków zarządu oraz Króla Zjednoczenia Zbigniewa Madeja, V-ce 

Prezydenta EGS Andrzeja Wegnera oraz przedstawiciela Komisji Rewizyjnej w osobie 

Jerzego Gajdosza. 

                        W zebraniu uczestniczyli: 
 

                 1.Larski Krzysztof                   
                 2.Pawłowski Andrzej 
                 3.Grzelka Zdzisław 
                 4.Bątkiewicz January 

                 5.Woźnicki Dariusz 

                 6.Sambor Sochaczewska Aldona 

                 7.Balcerek Marek 

                 8.Żychlewicz Tadeusz 

                 9.Wegner Mariusz 

               10.Klauza Jan 
               11.Magnuszewski Lech 

               12.Warzybok Adam 

               13.Świgost Jan 

               14.Dziura-Bartkiewicz Jan 

               15.Gajdosz Jerzy  

                Goście: 
               16.Wegner Andrzej 
               17.Madej Zbigniew                
               18.Wolfram Rafał 
 

• Uczestnicy posiedzenia zostali poinformowani o rejestracji całego przebiegu posiedzenia 

Zarządu na nośniku elektronicznym. 

• Na podstawie listy obecności podpisanej własnoręcznie przez przybyłych członków 

Zarządu stwierdzono kworum. 

• Odczytany został porządek posiedzenia, który członkowie Zarządu otrzymali wcześniej 

drogą elektroniczną i w drodze głosowania został on przyjęty jednogłośnie  bez uwag. 

• Z uwagi na miejsce posiedzenia Zarządu w Pleszewie został poproszony o przybycie 

Brat Tadeusz Żychlewicz jr, który w obecności członków Zarządu otrzymał medal Mistrza 

Zjednoczenia jako zwycięzca turnieju mistrzowskiego który odbył się podczas zjazdu 

delegatów ZKBS RP w Toruniu w czerwcu tego roku. Na wniosek Prezesa ZKBS RP 

dekoracji dokonał Król Zjednoczenia wraz z ojcem laureata Tadeuszem Żychlewiczem. 

Odznaczony po przyjęciu gratulacji od pozostałych członków zarządu opuścił salę obrad. 

• Zarząd Zjednoczenia przystąpił do prac zgodnie z zatwierdzonym wcześniej 

harmonogramem. 

• Poddano pod głosowanie treść protokołu z poprzedniego posiedzenia Zarządu w 



Rawiczu, który członkowie zarządu otrzymali wcześniej drogą elektroniczną. 

Uwzględniono poprawkę wniesioną przez Brata Tadeusza Żychlewicza do pkt-u 2. 

Protokół przyjęto jednogłośnie przy jednym głosie wstrzymującym. 

• Głos zabrał Prezes Zarządu który odniósł się do zarzutów Skarbnika Zjednoczenia jakie 

pojawiły się w poczcie elektronicznej dotyczących rozliczeń finansowych oraz do formy 

ich publikacji. W trakcie rozliczeń Prezesa poprosił o głos Prezes Okręgu Krakowskiego 

Jan Dziura – Bartkiewicz, który stwierdził, że takie sprawy winny być załatwiane 

pomiędzy zainteresowanymi poza posiedzeniem zarządu. Prezes Zarządu zgodził się z 

tym faktem, jednakże wobec sposobu w jaki zostały wysunięte zarzuty i w obronie 

swojego dobrego imienia uważał za stosowne zapoznanie się członków zarządu z 

faktami i dokumentami stanowiącymi podstawę rozliczeń. Kontynuując swoje 

wystąpienie Prezes przedstawił oryginał pisma potwierdzający rozliczenie medali oraz 

faktury na zakup przenośnego dysku twardego i dyktafonu dla sprawnej pracy 

Sekretarza. Z rozliczenia finansowego wynika konieczność zwrotu przez Skarbnika 

kwoty 114,00 zł na rzecz Prezesa. Następnie Prezes przedstawił sytuację związaną z 

brakiem Sali na posiedzenie zarządu w dniu poprzedzającym zjazd delegatów w Toruniu 

oraz nieporozumieniem związanym z fakturą, która nie trafiła do biura Zjednoczenia. 

Wobec przedstawionych faktów i braku zastrzeżeń ze strony członków zarządu Brat 

Prezes uznał sprawę za wyjaśnioną. W komentarzu do omawianej sprawy uznał 

postępowanie Skarbnika za wysoce naganne wyrażając nadzieję, że taki sposób 

postepowania nie będzie miał miejsca w przyszłości. 

• W odniesieniu do rozliczenia Prezesa głos zabrał Brat Lech Magnuszewski stwierdzając, 

że sprawy finansowe w kwestii różnych rozliczeń nie powinny mieć miejsca na 

posiedzeniach zarządu, gdyż od tego jest Komisja Rewizyjna, której należy złożyć daną 

sprawę do zbadania i wydania swojej opinii. 

• Głos zabrał Sekretarz brat January Bątkiewicz, który krytycznie odniósł się do działań 

Skarbnika brata Tadeusza Żychlewicza, wskazując naganne zachowania w  przeszłości 

a dotyczące rozliczeń budowy pomnika Brata Kurkowego. 

• Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia Zarządu w którym Prezes przedstawił 

działania jakie miały miejsce pomiędzy kolejnymi posiedzeniami Zarządu: 

• Działania członków Zarządu dla rozwiązania konfliktu jaki pojawił się w Okręgu Śląskim 

dotyczące rozmów ze stronami konfliktu i próby polubownego załatwienia sprawy. Odczytano list 

Prezesa ZKBS RP jaki został skierowany do braci kurkowych członków Okręgu Śląskiego i wzywający 

w ramach posiadanej autonomii do rozwiązania sprawy we własnym gronie. W tym punkcie Prezes 

Larski krytycznie odniósł się do działań Brata Tadeusza Żychlewicza, który w liście elektronicznym do 

pozostałych członków Zarządu zjednoczenia apelował do wywarcia nacisku na Prezesa Zarządu, aby 

korzystając ze swoich uprawnień nakazał przeprowadzenie wyboru nowego Prezesa Okręgu 

Śląskiego. 

• Prezes przedstawił sytuację związaną z procesem rejestracji nowych władz ZKBS RP w Sadzie 

Rejestrowym KRS w Poznaniu.  Prezes przedstawił relację z wizyty jaką złożył u Prezesa Sądu 

Okręgowego w Poznaniu w związku z opieszałością działań Sądu dotyczącą transkrypcji wyroku 

Sądu Okręgowego w Poznaniu i przesłania dokumentów do Sądu Rejonowego KRS. Uzyskano 

zapewnienie Prezesa Sądu Okręgowego do wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. 

• W zawiązku z licznymi zapytaniami i prośbą Braci Kurkowych, którzy są jednocześnie członkami 



św. Sebastiana o ustalenie aktualnej wysokości składki tych członków na rzecz EGS Prezes 

poinformował o wystosowaniu pisma do Sekretarza Generalnego EGS z zapytaniem w tej sprawie. 

Prezes odczytał członkom Zarządu treść pisma przesłanego do EGS. Na uwagę Brata Lecha 

Magnuszewskiego, że Komturia św. Sebastiana nie ma nic wspólnego z działalnością zjednoczenia 

Prezes Larski przyznał rację i wyjaśnił, że zapytanie skierował jako Zjednoczenie w imieniu i na 

prośbę Braci będących członkami Bractw wchodzących w skład Zjednoczenia. Wobec pojawiającej 

się dyskusji ze strony uczestników posiedzenia zarządu Prezes Larski zakończył ten punkt informacji 

stwierdzając, że temat może powrócić w ramach wolnych wniosków. 

• Prezes zdał relację z rozmów prowadzonych dla wstąpienia nowego bractwa w szeregi naszego 

Zjednoczenia. 

• Prezes przedstawił sytuację związaną z organizacją Zjazdu Delegatów ZKBS RP w 2020 roku. 

• Głos zabrał  V-ce Prezes Andrzej Pawłowski przedstawiając do rozważenia przez Zarząd 

podjęcia uchwały o dofinansowaniu okręgów, które w roku 2020 obchodzić będą 

jubileusz 25-lecia reaktywacji. W trakcie dyskusji o sposobie dofinansowania, i wysokości 

dofinansowania a także trybu postępowania w ubieganiu się o te fundusze ustalono 

projekt uchwały, która w wersji ostatecznej została przegłosowana jednogłośnie i 

skierowana do realizacji. 

• Przybyły na posiedzenie zarządu nowo wybrany Prezes Okręgu Śląskiego Brat Jan 

Świgost przedstawił członkom zarządu relację z sytuacji jaka miała miejsce w związku 

ze zwołanym Walnym Zjazdem Delegatów Okręgu Śląskiego i wyborem nowego prezesa 

Okręgu. Nowy prezes okręgu przedstawił Zarządowi sytuację wśród bractw Okręgu oraz 

działania jakie zamierza podjąć dla konsolidacji bractw okręgu. Wystąpienie prezesa 

zostało bardzo pozytywnie przyjęte przez członków Zarządu Zjednoczenia. 

• Strzelmistrz zjednoczenia Brat Mariusz Wegner przestawił kalendarz strzelań w ramach 

zjednoczenia akcentując problemy z punktualnością pozyskiwania terminów z 

poszczególnych okręgów Zjednoczenia. 

• Na wniosek prezesa zjednoczenia powołano komisję inwentaryzacyjną majątku 

Zjednoczenia, której przewodniczącym został wybrany jednogłośnie Brat Andrzej 

Pawłowski. 

• W związku z koniecznymi zmianami w Statucie Zjednoczenia i koniecznością 

dostosowania go do aktualnych wymogów prawnych zarząd powołał Komisję Statutową 

w skład której weszli Bracia Lech Magnuszewski, Andrzej Wegner, Rafał Wolfram i 

Krzysztof Larski. Zadaniem komisji jest wypracowanie projektu zmian w Statucie dla 

konsultacji powszechnych w ramach Bractw Zjednoczenia. 

• W celu uniknięcia problemów jakie miały miejsce na ostatnim Kongresie Zjednoczenia w 

Jarocinie zarząd postanowił powołać komisję przygotowania przebiegu przyszłego 

Kongresu. Zadaniem tego zespołu jest wypracowanie czytelnych zasad i trybu 

postępowania w okresie przedzjazdowym. Opracowanie wzorów dokumentów i czasu 

ich dostarczenia do biura zjednoczenia celem przygotowania Kongresu. Przewodnictwo 

komisji powierzono jednogłośnie Bratu Zdzisławowi Grzelce. 

• Kolejnym punktem posiedzenia była sprawa rozliczeń budowy pomnika brata kurkowego 

w Poznaniu. Głos w sprawie zabrał skarbnik zjednoczenia Tadeusz Żychlewicz wnosząc 

swoje uwagi do rozliczenia przedstawionego przez Brata Jana Klauzę w dokumentach 

przekazanych na zarządzie w Toruniu. Zarząd wniósł sprawę do oceny i rozstrzygnięcia 



przez Komisję Rewizyjną Zjednoczenia na ręce Brata Jerzego Gajdosza, który 

uczestniczył w posiedzeniu Zarządu 

• W ramach punktu „wolne wnioski i głosy” wystąpił Brat Tadeusz Żychlewicz, który podjął 

sprawę braku rejestru uchwał Zjednoczenia, zapraszania jako gości w posiedzeniach 

Zarządu braci  z Bractwa będącego gospodarzem danego posiedzenia. Ponadto mówca 

poruszył sprawę komunikacji elektronicznej w pracach Zarządu oraz wysokość diety w 

wyżywieniu członków Zarządu podczas posiedzeń. Mówca otrzymał wyjaśnienia na 

postawione zagadnienia. Zarząd został poinformowany o zmianie godzin pracy biura 

zjednoczenia i sposobie pracy sekretarki biura. 

                        W ramach tego samego punktu obrad głos zabrał Brat Zdzisław Grzelka,   
                       domagając się wyjaśnień sprawy składek od członków św. Sebastiana.   
                        Wyjaśnień udzielił V-ce Prezydent EGS-u brat Andrzej Wegner uczestniczący w 

                        posiedzeniu Zarządu. Przedstawił on także Zarządowi założenia programu pt:                   
                        Agenda  2022, mającego na celu zorganizowanie obchodów Jubileuszu 100 -   
                        lecia zjednoczenia polskich bractw strzeleckich. 

• Posiedzenie zakończono o godzinie 21.05. 

 

Podjęte na zebraniu  Zarządu w dniu 12.12.2019r. w Pleszewie  uchwały: 
 

UCHWAŁA 01/ZZ/12/2019 

Zarząd Zjednoczenia podejmuje uchwałę następującej treści: 

Zarząd Zjednoczenia podejmuje uchwałę o dofinansowaniu okręgów, które w roku 2020 
obchodzić będą jubileusz 25-lecia reaktywacji. 
  

Głosowanie: 

15-za 

0-wsztrzymujących się 

0-przeciw 

 

UCHWAŁA 02/ZZ/12/2019 

Zarząd Zjednoczenia podejmuje uchwałę następującej treści: 

Zarząd Zjednoczenia powołuje Komisję Inwentaryzacyjną majątku Zjednoczenia, której 
przewodniczącym został wybrany Brat Andrzej Pawłowski. 
 

Głosowanie: 

15-za 

0-wsztrzymujących się 

0-przeciw 

 

UCHWAŁA 03/ZZ/12/2019 

Zarząd Zjednoczenia podejmuje uchwałę następującej treści: 

W związku z koniecznymi zmianami w Statucie Zjednoczenia i koniecznością dostosowania go 



do aktualnych wymogów prawnych Zarząd Zjednoczenia powołuje Komisję Statutową w skład 
której weszli Bracia Lech Magnuszewski, Andrzej Wegner, Rafał Wolfram i Krzysztof Larski. 
Głosowanie: 

15-za 

0-wsztrzymujących się 

0-przeciw 

                

UCHWAŁA 04/ZZ/12/2019 

 

Zarząd Zjednoczenia podejmuje uchwałę następującej treści: 

 

W celu uniknięcia problemów jakie miały miejsce na ostatnim Kongresie Zjednoczenia w 
Jarocinie zarząd postanowił powołać Komisję Kongresową do przygotowania przebiegu 
przyszłego Kongresu. Zadaniem tego zespołu jest wypracowanie czytelnych zasad i trybu 
postępowania w okresie przedzjazdowym. Opracowanie wzorów dokumentów i czasu ich 
dostarczenia do biura zjednoczenia celem przygotowania Kongresu. Przewodnictwo komisji 
powierzono jednogłośnie Bratu Zdzisławowi Grzelce. 
  

Głosowanie: 

15-za 

0-wsztrzymujących się 

0-przeciw 

  
 
 
 
 
 

                Prezes Zjednoczenia                                                     Sekretarz Zjednoczenia  
 

                    Krzysztof Larski                                                            January Bątkiewicz  
 

 


